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SBOR  BRATRSKÉ  JEDNOTY 

  BAPTISTÛ  CHEB  ,  LIBUŠINA 4  

ZPRAVODAJ 
červenec 06 

 

 

PROTI  SLEPÉ  POSLUŠNOSTI 

Mistr Jan Hus 

Nyní je třeba stručně promluvit o autoritách, které doktoři uvedli k utvrzení lidské poslušnosti. 
Neboť předně říkají, "Římskou církev a představené mají nižší poslouchati ve všem", atd., 
podle výroku Spasitelova v 23. kapitole Matoušově: "Všechno, cokoli by vám řekli, 
zachovávejte a čiňte."  

Tu se divím, proč doktoři usekli slova Spasitelova na začátku a na konci.  

Neboť na začátku neuvedli, "Na stolici Mojžíšově posadili se zákoníci a farizeové," a na konci 
nepřipojili, "Podle skutků jejich nečiňte," ale uvedli jen střední část slovy: "Všecko, cokoli by 
vám řekli, zachovávejte a čiňte."  

Tu se mi zdá, že tak učinili proto, že papež a jiní preláti církve nechtějí být přirovnáváni 
k zákoníkům a farizeům, a říká-li se něco o jejich zlých skutcích, jsou uraženi.  

Ale na druhé straně doktoři a mistři takovým mužům pochlebují; a tak oni "shromažďují 
učitele, kteří jen příjemně šimrají uši, a tak odvracejí sluch od pravdy"; a mistři jim pochlebují.  

Tak se naplňuje předpověď Apoštolova na těch i na oněch, neboť ve 4. kapitole 2. listu 
Timotejovi zapřísahá Apoštol Timoteje slovy : "Při Bohu a Kristu Ježíši, který bude soudit živé 
i mrtvé, při jeho příchodu a království: kaž slovo, naléhej vhod i nevhod, kárej, zapřísahej, 
napomínej se vší trpělivostí a znalostí. Neboť přijde čas, že zdravé učení nebudou trpět, ale 
podle svých žádostí shromažďovat budou sobě učitele, kteří jen příjemně šimrají uši. A odvrátí 
zajisté sluch od pravdy a k bájím se obrátí."  

Není tedy divu, že preláti vděčně přijímají výroky zmíněných doktorů, poněvadž všechny ony 
výroky pomazali olejem pochlebování a nepřipojili žádné slovo napomenutí, aby potlačili jejich 
špatnost.  

Avšak přijde mistr, biskup a soudce nejspravedlivější, který nejsprávněji zváží lichocení 
doktorů i špatnost prelátů; ten, který řekl:  
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"Na stolici Mojžíšově posadili se zákoníci a farizeové. Všechno, cokoli by vám řekli, 
zachovávejte a čiňte. Avšak podle skutků jejich nečiňte, neboť mluví, ale nečiní."  

Vpravdě tento mistr nelichotil špatnosti prelátů a doktorů. Mluvil pravdu, učil své věřící 
a usvědčil pyšné, kteří se posadili na stolici, z jejich zlých skutků.  

(...)  

Podle 2. kapitoly Geneze byl při stromu vědění dobrého i zlého vydán zákon od Boha, který 
nemůže ani klamat, ani být klamán. A tento zákon byl uložen pod trestem smrti. Neboť Bůh 
řekl Adamovi: "Ale ze stromu vědění dobrého a zlého nikoli nejez, nebo v kterýkoli den bys 
z něho jedl, smrtí umřeš."  

Musí se tu tedy uvážit, kdo je ten, jenž přikazuje, musí se uvážit, co se přikazuje a musí se 
uvážit i postavení člověka, který má poslouchat.  

Ten, jenž přikazuje, je Bůh, který se nemůže mýlit. Příkaz je velmi užitečný a je to člověk, který 
uslyšel samého Boha, jak přikazuje. Jísti tedy ze stromu vědění dobrého i zlého bylo po zákazu 
čiré zlo.  

Vedle toho si položme, že by představený Petr nařídil svému poddanému Janovi sbírat jahody, 
a uvažme, zda se v tom nařizující nemůže mýlit, a jak dalece je onen skutek užitečný tomu, kdo 
má uposlechnout, a zda ten, kdo má poslechnout, je k tomu skutku uzpůsoben tak, jako byl 
Adam k božímu příkazu.  

A je jasné, že ve všech třech bodech není podobnost stejná.  

Neboť i představený se může mýlit, i skutek nemusí být tak užitečný a je jisto, že i ten, kdo má 
poslechnout, nemusí být k onomu skutku tak uzpůsoben, jako byl Adam k příkazu božímu. 
(...)  

Neboť kdyby představený nařídil svému podřízenému Petrovi, knězi vzdělanému v zákoně 
božím aby v Den Páně pásl svině, a kdyby Bůh radil, aby v tentýž den pro něho vykonal 
skutek nadbytečné zásluhy, který by byl s oním jednáním neslučitelný, tehdy by byl kněz Petr 
více povinen poslechnout boží rady než rozkazu představeného.  

To je jasné, neboť představený zasluhuje tím více úcty, čím více je mu každý podřízený 
zavázán poslušností a čím je uložené jednání užitečnější. Avšak jednání uložené představeným, 
to jest pást svině v  Den Páně, je lhostejné co do záslužnosti, kdežto jednání uložené Bohem 
má samo v sobě záslužný smysl.  

 
Jan Hus v této argumentaci naléhá, aby si každý zachoval vlastní individuální úsudek 
a "studoval Boží Slovo (tj. svět, skutečnost kolem nás) sám", podle vlastního rozumu, 
a nenechal se ovlivňovat konvenčním či oportunním myšlením. Že by to pro nás 
nebylo aktuální?       
 
www.granosalis.cz 
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BIBLICKÝ  TEOLOGICKÝ  SEMINÁŘ 
 

Vyučující  
 

Eliška a Vláďa Donátovi 

Eliška a Vláďa jsou manželé od roku 2002. Vláďa studoval dva 
roky na biblické škole Word of Life ve státě New York. Po 
ukončení studia sloužil čtyři roky jako misionář WOL v České 
Republice, kde se věnoval práci s dětmi a mládeží až do konce 
roku 2003. Vláďa i Eliška absolvolali bakalářské studium na 
Univerzitě Liberty ve Virginii a nyní studují na Jihovýchodním 

Baptistickém Teologickém Semináři v Severní Karolíně. Oba jsou studenty magisterského 
programu v teologii, Eliška se zaměřuje na obor biblického poradenství a Vláďa na studium 
apologetiky a Starého zákona.    vdonat@btscz.com 

Angey a Wesley Pricovi 

Angey a Wesley jsou manželé od roku 2004. Wesley absolvoval 
bakalářské studium v Atlantě ve státě Georgia a magisterské 
studium v teologii na Jihovýchodním Baptistickém Teologickém 
Semináři v Severní Karolíně. Nyní je studentem v doktorském 
programu (Ph.D.) a zaměřuje se na obor biblické teologie. Angey 
dokončila bakalářské studium na Jihovýchodním Baptistickém 

Teologickém Semináři, kde také pokračuje v magisterském studiu teologie. Oba slouží ve 
sboru Open Door Baptist Church.     wprice@btscz.com 

Marshall Wirtz 

Marshall je v současné době studentem magisterského programu 
v teologii na Trinity Evangelical Divinity School v Chicagu. 
Zaměřuje se na studium Nového zákona a misiologie. Marshall 
slouží ve sboru North Shore. V České Republice misijně 
pracoval jeden a půl roku.    mwirtz@btscz.com 

 
Hosté 

Ing. Pavel Coufal, M.Div. Kazatel sboru BJB v Brně, Mgr. Milan Svoboda Kazatel sboru BJB 
ve Cvikově , Mgr. Marek Titěra, M.Div. Kazatel sboru BJB ve Zlíně 

Slovensko 

Mgr. Pavel Hanes, Ph.D.Profesor Starého zákona a filosofie na katedře Evangelikální teologie a misie 
Pedagogické fakulty Univerzity Matěja Bela v Banské Bystrici. 

USA 

Dr. David Alan BlackProfesor Nového zákona a řečtiny na Southeastern Baptist Theological Seminary. 

Dr. Emir Vandr Děkan bakalářského studia a profesor historie na Southwestern Baptist Theological 
Seminary. 

Rev. Brian Eichelberger Pastor sboru Bible Baptist Church v Pennsilvanii. 
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Dr. Paul G. Hiebert Profesor misie a antropologie na Trinity Evangelical Divinity School. 

Dr. David S. Hogg Profesor cirkevni historie na Southeastern Baptist Theological Seminary. 

Dr. David E. Langer Profesor Nového zákona na Southeastern Baptist Theological Seminary. 

Dr. Bruce A. Little Profesor křesťanské filosofie a zástupce děkana teologického studia na Southeastern 
Baptist Theological Seminary. 

Dr. Shawn C. Madlen Profesor Starého zákona a hebrejštiny a ředitel knihovny na Southeastern Baptist 
Theological Seminary. 

Dr. Dennis Magary Profesor Starého zákona a semitských jazyků na Trinity Evangelical Divinity 
School. 

Rev. Dwayne Milioni Pastor sboru Open Door Baptist Church a externí profesor poradenství a kázání 
na Southeastern College. 

Dr. N. Allan Moseley Profesor Starého zákona a hebrejštiny na Southeastern Baptist Theological 
Seminary. 

Dr. George L. Nichols, Jr. Pastor sboru Faith Baptist Church v Delaware a externí profesor na 
Philadelphia Biblical University. 

Dr. Josef Solc Profesor evangelizace a misie na Southeastern Baptist Theological Seminary. 

Rev. Stephen Tecco Ředitel misijní organizace Open Door Eastern European Ministries. 

Dr. Russel Woodbridge Professor teologie a církevní historie na Southeastern Baptist Theological 
Seminary. 

Vyznání víry - BTS 
Bible 

Věříme, že Písmo Starého a Nového Zákona je inspirovaným Božím Slovem, bezchybným ve 
svém původním znění, dokonalým zjevením Jeho vůle ke spáse lidí a konečnou autoritou 
křesťanské víry a života. 

Bůh 

Věříme v jediného Boha, který je ve své moudrosti a moci Stvořitelem všeho. Je dokonalý ve 
své všemohoucnosti a vševědoucnosti, zná všechny věci minulé, přítomné i budoucí. Věčně 
existuje ve třech osobách jako Otec, Syn a Duch svatý; každý z nich s odlišnými osobními 
rysy, ale bez rozdílu v povaze, podstatě nebo bytí. 

Člověk 

Věříme, že Bůh stvořil člověka ke svému obrazu, ve stavu nevinnosti. Člověk, skrze svou 
svobodnou volbu zhřešil proti Bohu a tím přivedl na lidstvo zatracení. 
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Ježíš Kristus 

Věříme, že Ježíš Kristus, aniž by přestal být Bohem, stal se člověkem. Byl počat Duchem 
svatým a narodil se z panny podle Písem. Byl dokonalou a bezhříšnou obětí za náš hřích, a 
skrze svou smrt a vzkříšení nabízí jedinou cestu spasení těm kdo v něj věří. 

Věříme v osobní návrat Pána Ježíše Krista a v tělesné vzkříšení mrtvých, ve věčné požehnání 
spasených s Pánem a věčný vědomý trest nevěřících. 

Církev 

Věříme, že církev je společenství všech kdo věří v Ježíše Krista jako Spasitele a byli 
znovuzrozeni skrze Ducha Svatého. Věříme, že Kristus ustanovil dvě nařízení pro místní 
církev: křest věřících a večeři Páně. Dvě novozákonní funkce v církvi jsou kazatel/pastor a 
diákon. Věříme, že muži i ženy mají duchovní dary ke službě v církvi, ale funkce pastora je 
podle biblických požadavků vyhrazena pouze mužům. 

www.btscz.com  
 
 

RODINA  VYHNÁNA  Z VESNICE  KVŮLI 

 PŘIJETÍ KRISTA - INDIE 
Křesťanovi rodiče se připojili k tisícům místních obyvatel, kteří vyhnali věřící z osady v 
Džarkhandu 

Shrnutí: MUMBAJ, Indie, 26. května 2006 (Compass Direct) – Animisté ve svazovém státě 
Džarkhand tento týden ponížili a vyhnali místní rodinu ze své osady jen proto, že se všichni 
její členové stali křesťany. Dvaačtyřicetiletý Santosh Karmali byl v neděli 21. května přinucen 
podepsat smlouvu s vyznavači náboženství sarna v osadě Dubalia v distriktu Danchi, kterou se 
zřekl pozemku patřícího rodině. (Sarna je skupinový název pro animistická náboženství 
domorodých obavatel.) Karmaliho manželce, Shivě Devi, vesničané vystříhali vlasy na temeni 
hlavy a posypali jí obličej mletým vápnem. Poté ji vodili po vesnici a nakonec celou rodinu 
vyhnali pryč. Bylo jim zakázáno se vrátit, aby „neznečišťovali ovzduší ve vesnici“. O incidentu 
informovaly agenturu Compass místní zdroje. 

 
Celý článek: 

MUMBAJ, Indie, 26. května 2006 (Compass Direct) – Animisté ve svazovém státě 
Džarkhand tento týden ponížili a vyhnali místní rodinu ze své osady jen proto, že se všichni 
její členové stali křesťany. 

Dvaačtyřicetiletý Santosh Karmali byl v neděli 21. května přinucen podepsat smlouvu s 
vyznavači náboženství sarna v osadě Dubalia v distriktu Danchi, kterou se zřekl pozemku 
patřícího rodině. (Sarna je skupinový název pro animistická náboženství domorodých 
obavatel.) 

Karmaliho manželce, Shivě Devi, vesničané vystříhali vlasy na temeni hlavy a posypali jí 
obličej mletým vápnem. Poté ji vodili po vesnici, a nakonec ji společně s manželem a syny 
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Amarem, Vikramem a Preetamem vyhnali pryč. Santoshův otec, Ram Kishun Karmali, a 
Santoshova matka přerušili s rodinou veškeré styky a připojili se k několika tisícům místních 
obyvatel, kteří je z Dubalia vyhnali. 

Bylo jim zakázáno se vrátit, aby „neznečišťovali ovzduší ve vesnici“. O incidentu informovaly 
agenturu Compass místní zdroje. Sarma samiti, společensko-náboženský výbor domorodých 
obyvatel v Džarkhandu, si poté přivlastnil pozemek, který byl původně majetkem 
Karmaliových. 

Sandeep Oraon, generální tajemník výboru, oznámil, že jeho souvěrci brzy zaklepou na dveře 
každého domu v osadě a budou všude rozhlašovat obvinění, že zdravotnická zařízení a školy 
provozovaná misionáři sledují jediný cíl – obracení domorodých obyvatel. 

Ranchi je všeobecně považováno za centrum domorodé církve ve východní Indii a stalo se 
proto terčem pravicových hinduistických skupin. 

Rev. Dr. Babu Joseph, mluvčí Indické katolické biskupské konference (Catholic Bishops' 
Conference of India, CBCI) v rozhovoru pro agenturu Compass uvedl, že způsob zacházení s 
rodinou představuje naprosté ignorování práv lidí, kteří chtějí v praxi uplatňovat své právo na 
svobodu smýšlení. 

„Jedná se o společenské násilí páchané na jednotlivcích, kteří přitom mají nezpochybnitelné 
právo na volbu svého vyznání a praktikování náboženství,“ poznamenal Joseph. 

Rodina Karmaliových kdysi patřila k následovníkům domorodého náboženství Sarma, 
vyzývající k uctívání součástí přírody, jako například stromů nebo řek. Karmali s manželkou 
přijali Krista teprve nedávno. 

Ústřední výbor sarna (Central Sarna Committee, CSC) vykonává přísný dohled nad domorodci 
praktikujícími přírodní náboženství a důkladně monitoruje všechny oblasti jejich života. 
Představitelé CSC trvají na tom, že Karmaliho s rodinou „podplatili“ křesťanští misionáři, aby 
přijali křesťanství. 

Právě na setkání tohoto výboru, kterého se zúčastnili rovněž členové místního pančajátu 
(vesnické rady) v osadě Dubalia, byl Karmali donucen podepsat smlouvu, kterou se zřekl 
svého pozemku. 

Obřad ‚zpětného obrácení‘ k sarna 

Náboženství sarna se také stalo příčinou včerejších (25. května) nepokojů na předměstí 
Ranchi, správního střediska svazového státu Džarkhand. 

Křesťanští vedoucí charakterizovali akci jako otevřený projev odporu vůči státnímu zákonu 
proti konverzím. Během obřadu organizovaného animistickou skupinou Sarna Sanatan 
Rakshak Samiti se 24 křesťanů se „obrátilo zpátky“ k sarna. 

Akci podporovala také politická skupina Vanvasi Kalyan Kendra. 

Rev. Joseph z CBCI v rozhovoru pro agenturu Compass poznamenal, že je ironií, že lidé, kteří 
obviňují křesťany z využívání donucovacích praktik, se tohoto jednání sami dopouštějí, aniž 
by jim hrozil jakýkoli trest. 
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„To jasně demonstruje rozporuplnost v jejich přístupu,“ dodal Joseph. „Náboženské vyznání 
by nemělo podléhat vrtochům politických organizací. Když se to stane, náboženství ztrácí své 
základy. A obávám se, že přesně k tomu dochází v naší zemi prostřednictvím několika sice 
nepočetných, ale velmi hlasitých společensko-politických skupin, jejichž příslušníci tvrdí, že 
reprezentují značnou většinu Indů, kterým záleží na společenské harmonii.“ 

Na akci vystoupil jako jeden z hlavních řečníků také bývalý indický ministr životního prostředí 
Dilip Singh Judeo. „Setkal jsem se již s mnoha obrácenými domorodci. Většina z nich mi 
řekla, že se nechali svést západní ‚smetánkou‘ a chtěli se vrátit ke své původní víře.“ 

Představitelé Celoindické křesťanské rady zvažují možnost podniknutí právních kroků proti 
Judeovi a organizátorům akce kvůli porušování zákona proti konverzím, který ve svazovém 
státě platí. 

 

BITVA  O  VAŠI  MYSL 
Techniky přesvědčování a vymývání mozků které se v současnosti používají na veřejnosti 

 Bitva o vaši mysl by Dick Sutphen                   translated by Jan Kreps  
 
Jmenuji se Dick Sutphen a tahle páska je rozšířenou verzí mojí přednášky na Světovém 
kongresu profesionálních hypnotizérů v Las Vegas v Nevadě. Ačkoliv nahrávka je chráněna 
autorskými právy před neoprávněným kopírováním za účelem prodeje dalšími společnostmi, v 
tomhle případě vyzývám každého ke tvorbě kopií a šíření mezi přátele, nebo kohokoliv jiného 
za účelem co největšího rozšíření těchto informací. 

Ačkoliv jsem měl o tomhle tématu mnoho rozhovorů v místních a regionálních rozhlasových 
a televizních pořadech, rozsáhlé masové rozšíření je zřejmě zablokováno. Samotné stanice 
které to uvedly, nebo případně jejich sponzoři by se totiž mohly stát předmětem vyšetřování. 
Jisté vládní úřady si zřejmě nepřejí aby tyto informace vešly v obecnou známost. Všechno o 
čem budu vyprávět představuje pouze povrch problému. Nevím jak se dá zneužívání těchto 
technik zastavit. Nemyslím že je možné mít zákony proti něčemu, co se často nedá ani objevit 
natož prokázat; a jestliže zákonodárci sami tyto techniky používají, je malá naděje, že by se 
takové zákony uplatňovaly. Vím, že první krok ke změně, je vzbudit zájem. V tomhle případě 
to bude pravděpodobně jenom výsledek podzemního úsilí. Když mluvím o tomhle tématu, 
mluvím o své vlastní práci. Znám ji, a vím jak účinná může být. Vyrábím hypnotické a 
subliminální kazety a na některých mých seminářích používám konverzní taktiku, abych 
pomohl účastníkům stát se soběstačnými a nezávislými. Ale vždycky když tyto techniky 
použiji, poukážu na to, že je používám, a účastníci se mohou sami rozhodnout jestli se jich 
zúčastní nebo ne. Oni také vědí jaké budou výsledky toho, čeho se účastní. 

Tak, na začátek chci uvést nejzákladnější fakta o brainwashingu. 

Zrození přeměny 

PŘEMĚNA je eufemismus pro BRAINWASHING ... a každá studie o brainwashingu musí 
začít studiem Křesťanského obrození v Americe osmnáctého století. [ Pozn. S úplně prvním 
použitím brainwashingu se evropané setkali při křížových taženích. Šlo o mohamedánskou 
sektu založenou v 11. století. Měla sedm stupňů, z nichž nejhroznější byli fedáviové, 
vykonavatelé vůle velmistrovy. Velmistr si vybíral za fedávie smyslné a fanatické mladíky a dal 
je omámené hašišem donést do zahrady plné květin, vůní, drahých jídel a krásných dívek. Ti 
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pak byli ke všemu odhodláni, protože si mysleli, že byli v ráji. Zvlášť vraždili každého, koho 
jim velmistr označil, i když byl obklopen zástupem ozbrojenců. Odtud pochází francouzské 
slovo assassin - úkladný vrah.] Jak se zdá, techniku objevil náhodně Jonathan Edwards během 
náboženských tažení v r. 1735 v Northamptonu, Massachusets. Ovlivněni pocitem viny a 
obavami z rostoucího napětí byli "hříšníci" navštěvující jeho obrodná setkání zlomeni a zcela 
podrobeni. Technicky, to co Edwards dělal, bylo vymazání mozku tak, že mysl přijala nové 
naprogramování. Problém byl ten, že nový vstup byl negativní. Říkal jim, "Jste hříšníci! 
Přijdete do pekla!" Výsledkem bylo, že jeden člověk spáchal sebevraždu a další se o ni pokusil. 
A sousedé zasebevražděného uváděli, že oni také byli tak hluboce ovlivněni, že ačkoliv měli 
nalézt "věčnou spásu", byli zachváceni ďábelským pokušením ukončit vlastní život. Jakmile 
kazatel, vůdce sekty, manipulátor, nebo autoritativní postava vytvoří takový mozkový stav, že 
smaže obsah "mozkové tabule", jeho osoba (subjekt) je mu široce otevřena. Nový vstup ve 
formě sugesce může nahradit její předchozí myšlenky. Protože Edwards do konce obrození 
nezměnil své zprávy na pozitivní, mnoho lidí přijalo negativní sugesce a činy. 

Charles J. Finny byl další křesťanský obrozenec, který používal stejné techniky při masivních 
obráceních na víru v New Yorku. Tyto techniky se stále používají i dnes Obrozenými 
křesťany, sektami, kulty, středisky výcviku lidského potenciálu, na některých obchodních 
shromážděních, a vojenskými službami Spojených Států ... to abych vyjmenoval jen několik. 
Chtěl bych poukázat na to, že si nemyslím, že by většina obroditelských kazatelů prováděla, 
nebo vůbec znala techniky brainwashingu. Edwards prostě zakopl o techniku která fungovala 
a ostatní ji kopírovali více než dvě stě let. A čím sofistikovanější jsou naše znalosti a 
technologie, tím efektivnějších obrácení se dosahuje. Jsem silně přesvědčen že to je jedna z 
hlavních příčin rostoucího vzestupu křesťanského fundamentalismu, specielně v televizních 
show, zatímco většina skutečných křesťanských církví je na ústupu. [ Pozn. Je potřeba si 
uvědomit, že tzv. Znovuzrození křesťané a podobné křesťanské proudy o kterých se tady 
bude mluvit, nemají s křesťanstvím jak ho známe my nic společného. Nejblíže tomu jsou asi 
sekty jako Jehovisti nebo Mormoni. Účelem pro ně není víra, ale zisk. ] 

Tři mozkové fáze 

Křesťané možná byli první kdo úspěšně formuloval brainwashing, ale my se teď podíváme 
kvůli technickému vysvětlení za ruským vědcem Pavlovem. Jeho práce se zvířaty otevřela na 
počátku roku 1900 dveře budoucímu výzkumu člověka. Po ruské revoluci Lenin rychle 
pochopil význam Pavlovova výzkumu a moc kterou v sobě skrývá. Pavlov určil tři rozdílné 
stavy mezního útlumu. První je rovnocenná (EQUIVALENT) fáze, ve které mozek dává 
stejnou odezvu na silné i slabé podněty. Druhá je paradoxní fáze, ve které mozek reaguje 
silněji na slabé podněty. A třetí je Ultra paradoxní fáze ve které se podmíněné reakce a vzory 
chování mění od pozitivních k negativním nebo naopak. Jak postupujeme skrze každou fázi, 
stupeň přeměny se stává efektivnějším a kompletnějším. Způsoby jak dosáhnout konverze 
jsou různé, ale prvním krokem v politickém, nebo náboženském brainwashingu je práce s 
emocemi jednotlivce nebo skupiny tak dlouho, až se dosáhne abnormální míry zlosti, strachu, 
odevzdání, nebo nervového napětí. Postupnými výsledky takových duševních stavů je narušení 
soudnosti a zvýšení sugestibility. Čím víc takových podmínek se uplatní tím více se projeví. 
Jakmile dojde ke katarzi, nebo první mozkové fázi, kompletní duševní kontrola se stává snazší. 
Stávající duševní naprogramování lze nahradit novými vzory myšlení a chování. Jiná často 
používaná fyziologická zbraň k modifikaci normálních mozkových funkcí je odepření jídla, 
cukrová dieta, fyzické nepohodlí, řízené dýchání, prozpěvování manter v meditacích, odhalení 
děsivých tajemství, speciální světelné a zvukové efekty, nebo intoxikace drogami. Stejných 
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výsledků se dá dosáhnout v současných psychiatrických ústavech elektrickými šoky, a dokonce 
snížením hladiny cukru v krvi pomocí inzulínových injekcí. Než začnu mluvit o tom jak se 
některé z těchto metod aplikují, chtěl bych poznamenat že hypnóza a konverzní metody jsou 
dvě odlišné věci, a že konverzní techniky jsou daleko účinnější. Nicméně se tyhle dvě techniky 
často kombinují - se sinými výsledky. 

Jak pracují obrodní kazatelé 

Chcete-li vidět obrodného kazatele při práci, nejspíš jich pár najdete ve vašem městě. Jděte do 
jejich modlitebny či stanu před zahájením bohoslužeb, sedněte si dozadu, asi do třech čtvrtin 
sálu. S největší pravděpodobností bude hrát tichá opakující se hudba, zatímco lidé přicházejí 
na bohoslužbu. Opakované bubnování, nejlépe v rozmezí 45 - 72 úderů za minutu (rytmus 
blízký tlukotu lidského srdce), je velmi hypnotický a může navodit u velké většiny lidí změněný 
stav vědomí při otevřených očích. A jakmile jste v alfa stavu, jste nejméně 25krát vnímavější a 
přístupnější sugescím než v plném beta vědomí. Hudba je pravděpodobně stejná při každé 
bohoslužbě, nebo alespoň obsahuje stejné bicí, a mnoho lidí se dostane do změněného stavu 
skoro okamžitě po vstupu do svatyně. Podvědomě vyvolají svůj stav mysli při poslední 
bohoslužbě a reagují v souladu s post - hypnotickou sugescí. [Pozn. To že v alfa stavu je 
člověk vnímavější, se využívá při metodě výuky zvané superlearning, či sugestopedie. Vyvinul 
ji v r. 1956 bulharský profesor Lozanov a v r. 1971 bylo ve Varně pořádáno její první 
sympózium. ] Sledujte lidi čekající na začátek bohoslužby. Mnoho jich bude jevit vnější 
známky strnulé tělesné relaxace a lehce rozšířených očí. Často se začnou kývat v křesle 
dopředu a dozadu s rukama ve vzduchu. Posléze pravděpodobně přijde pastorův asistent. 
Obvykle mluví s dobrým "hlasovým trylkem". 

Technika hlasového trylku. 

"Hlasový trylek" je tempový styl řeči, užívaný hypnotizéry když navozují trans. Také ho užívá 
mnoho právníků, někteří z nich jsou dobře trénovaní hypnotizéři, když chtějí nějakou 
myšlenku pevně zakotvit v hlavách poroty. Hlasový trylek může znít jako by řečník mluvil do 
tikotu metronomu, nebo to může znít jako že zdůrazňuje každé slovo v jednotvárném 
vzorovém stylu. Slova budou obvykle pronášena rychlostí 45 - 60 za minutu, k dosažení 
maximálního hypnotického efektu. Teď začne pomocný pastor "výstavbový proces". Začne 
vyvolávat změněný stav vědomí anebo vytvářet vzrušení a očekávání obecenstva. Potom může 
vystoupit skupina mladých dívek oblečených do "něžných a neposkvrněných" šatů a začít 
zpívat. Gospely jsou ohromné při vytváření vzrušení a angažovanosti. Uprostřed písně může 
být některá z dívek "sražena duchem" a upadnout, nebo se chovat jako ovládaná Duchem 
Svatým. To velmi účinně zvedne napětí v sále. Tady se už začíná míchat taktika hypnózy a 
konverze. Výsledek je ten, že se pozornost obecenstva zcela zaměří na přinášené sdělení, 
zatímco okolní prostředí se stává ještě více vzrušené nebo napjaté. 

Právě teď, když je vyvolán masový alfa stav, obvykle přinesou koš nebo sběrnou nádobu. V 
pozadí je slyšet hlas kazatelova asistenta jak v taktu 45 slov za minutu trylkuje, "Dávejte Bohu . 
. . Dávejte Bohu . . . Dávejte Bohu . . ." A publikum dává. Bůh sice tyto peníze nikdy neuvidí, 
ale jeho zazobaní představitelé ano. A teď přichází kazatel ohně a síry. Vyvolává strach a 
zvyšuje napětí řečmi o Ďáblu, "přijití do pekla", nebo o nadcházejícím Armagedonu. Na 
posledním podobném shromáždění které jsem navštívil, mluvil kazatel o krvi, která brzo 
poteče z každého kohoutku v celé zemi. Také byl posedlý "krvavou sekerou Boží" kterou měl 
předchozí týden každý vidět nad kazatelnou. Nepochybuji o tom, že ji všichni viděli -- síla 
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sugesce stovky lidí v hypnóze zajistí, že minimálně 10 - 25 procent lidí uvidí cokoliv, co jim 
bylo sugerováno. Na většině obrozeneckých shromáždění obvykle následují po kázání 
"svědectví". Lidé z publika vystupují na jeviště a vyprávějí své příběhy. "Byl jsem mrzák a teď 
chodím!" "Míval jsem artritidu a teď je pryč!" Je to psychologická manipulace která funguje. 
Po vyslechnutí mnoha případů zázračných uzdravení, si průměrný člověk s menšími problémy 
je jist, že může být vyléčen. Místnost je naplněna strachem, pocity viny, silným vzrušením a 
očekáváním. 

Nyní se ti kdo se chtějí uzdravit seřadí podél zdí, nebo jsou vyzváni aby vystoupili dopředu. 
Kazatel je může uchopit za hlavu a vykřikuje, "Budiž uzdraven!" To uvolní psychickou energii, 
a pro mnohé přivodí katarzi a očištění. Katarze znamená očištění od potlačených emocí. 
Jednotliví lidé mohou křičet, padat, nebo dokonce dostat křeče. A je-li katarze účinná, mají 
šanci, že se uzdraví. Při katarzi (jedna z mozkových fází zmíněných výše), je mozková tabule 
dočasně smazána a přijímá nové sugesce. Pro někoho může být uzdravení trvalé. Pro většinu 
to budou tak čtyři dny po které vydrží hypnotická sugesce daná subjektu v somnambulním 
stavu. Dokonce když uzdravení nevydrží, pokud se vrací dotyční každý týden, síla sugesce 
může průběžně problém potlačovat ... nebo občas může maskovat skutečné problémy které 
mohou nakonec napáchat velkou škodu. Neříkám že nedochází ke skutečným uzdravením. 
Dochází. Možná že dotyčný byl připraven zanechat negativní činnosti která působila jeho 
potíže, možná to byla Boží práce. Lze to ale vysvětlit se současnými znalostmi funkcí mozku a 
mysli. Techniky se liší chrám od chrámu. Mnoho používá k vyvolání katarze "mluvení jazyky", 
zatímco příslušná podívaná vytváří vzrušení a poutá pozornost. 

Použití hypnózy v různých náboženstvích je sofistikované, a profesionálové ujišťují, že se 
stává dokonce ještě efektivnějším. Jeden člověk v Los Angeles navrhuje, staví a přestavuje 
mnoho kostelů po celé zemi. Říká duchovním co potřebují a jak to používat. Tento člověk 
ukazuje, že sbírky a finanční příjmy budou dvojnásobné, pokud duchovní použijí jeho 
instrukce. Sám připouští, že 80 procent jeho snažení se týká osvětlení a zvukového systému. 
Vlivný zvuk a náležitě použité osvětlení má základní význam při navozování změněných stavů 
vědomí -- sám jsem je léta používal ve svých seminářích. Moji účastníci byli ale plně seznámeni 
s procesem který podstupují a s tím co od něho mohou očekávat. 

Šest konverzních technik 

Kulty a organizace lidského potenciálu vždy hledají nové členy. Aby je získali, musí navodit 
správný mozkový stav. A potřebují to často udělat během krátké doby -- víkendu nebo 
dokonce během jediného dne. Následuje popis šesti základních technik používaných pro 
navození konverze. Setkání, či trénink se uskutečňuje na místě, kde je účastník odříznut od 
vnějšího světa. Může to být kdekoliv: v soukromém domě, v odlehlém či venkovském 
prostředí, nebo dokonce v hotelové tělocvičně, kde je účastníkům povolena jen nejnutnější 
hygiena. Při výcviku lidského potenciálu má vedoucí tréninku dlouhou řeč o důležitosti 
"zachovávání úmluvy" v životě. Účastníci se dozví, že pokud nebudou zachovávat dohodu, 
jejich život nebude fungovat. Dodržovat smlouvy je dobrá věc, ale vedoucí tréninků ničí lidské 
hodnoty a zaměňují je za sobecké cíle. Účastníci přísahají sami sobě a svému trenéru, že budou 
dodržovat jejich dohodu. Kdokoli, kdo to neudělá bude k dohodě donucen zastrašováním, 
nebo donucen opustit shromáždění. Další krok je souhlasit s kompletním tréninkem, tedy 
zaručit vysoké procento obrácených pro organizaci. Musí VĚTŠINOU souhlasit že nebudou 
brát drogy, kouřit a někdy i jíst ... nebo dostanou tak krátký čas na jídlo, že to v nich vyvolává 
napětí. Pravý účel této dohody je pozměnit vnitřní chemii (metabolismus) což způsobí úzkost 
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a nejspíše vyvolá alespoň lehké poruchy nervového systému, což způsobí zvýšení účinnosti 
konverze. 

Než shromáždění skončí, dohodami se zajistí že noví konvertité půjdou a budou hledat nové 
účastníky. Než odejdou, jsou zastrašováním přinuceni aby to udělali. Protože význam 
dodržování dohody je v jejich hodnotovém žebříčku vysoko, konvertité budou všechny známé 
přemlouvat k návštěvě úvodní lekce zdarma, kde jim nabídnou další schůzku. Noví konvertité 
jsou fanatici. Ve skutečnosti interní výraz pro obchod s jedním s největších a nejúspěšnějších 
výcviků "lidského potenciálu" je "prodej fanatismu". Nejméně milión lidí to absolvoval a velké 
procento z nich odchází s aktivovaným duševním "spínačem", který zajistí jejich budoucí 
loajalitu a podporu když guru nebo organizace zavolá. Představte si politické důsledky a moc 
těch stovek a tisíců fanatiků naprogramovaných aby podporovali svého guru. Vyvarujte se 
organizací toho typu, které nabízejí po seminářích další schůzky. Následující schůzky mohou 
být týdenní setkání, nebo nenákladné semináře na kterých se vás organizace pokusí 
přemlouvat -- nebo si alespoň pravidelně udržovat nad vámi kontrolu. Jak křesťanští 
obrozenci brzo zjistili, dlouhodobá kontrola je závislá na dobrém systému řízení a opakování. 

Dobře, teď se podíváme na druhý znak, které ukazuje na použití nějaké konverzní taktiky. 
Pracovní plán je udržován tak dlouho, že způsobí fyzickou a duševní únavu. Toho se dosáhne 
hlavně dlouhými hodinami během kterých účastníci nedostanou příležitost k odpočinku, nebo 
přemýšlení. 

Třetí známka: techniky používané ke zvýšení napětí v sále. 

Za čtvrté: nejistota. Mohl bych strávit celé hodiny vypočítáváním různých technik ke zvýšení 
napětí a vyvolávání nejistoty a očekávání. V principu, účastnící jsou donuceni odhalit své nitro. 
Nebo je trenér hrající na pocit viny vyzývá aby vypravovali svá nejvnitřnější tajemství a pocity 
ostatním účastníkům. Nebo jsou donuceni účastnit se nějaké činnosti, která zdůrazní jejich 
demaskování. Jedna z nejúspěšnějších metod na human-potential seminářích spočívá v tom, že 
účastníci se postaví na pódium před obecenstvo a trenér na ně slovně útočí. Průzkum 
veřejného mínění, prováděný před několika lety ukázal, že pro lidi je jedna z 
nejnepříjemnějších situací když mají mluvit k publiku. Je to asi na úrovni mytí oken zvenku v 
85 patře výškové budovy. Takže si umíte představit jaký strach a napětí to v účastnících 
vyvolá. Mnoho lidí omdlí, ale většina se vyrovná se stresem pomocí duševního úniku. Doslova 
vstoupí do alfa stavu, kde se automaticky stanou mnohokrát sugestibilnějšími než jsou 
normálně. A další smyčka směřující k obrácení je utažená. 

Dalším znakem používání těchto technik, je zavedení nových odborných termínů, které mají 
význam pouze pro "zasvěcené" účastníky. Často se také záměrně používá zvrácené nebo 
nemravné vyjadřování - účastníci se pak necítí ve své kůži, je jim to nepříjemné. 

Posledním znakem je, že hovor naprosto postrádá veškerý humor, alespoň dokud nejsou 
účastníci obráceni. Potom už jsou veselice a smích velice žádoucí, jako symbol "jaké štěstí 
účastníky potkalo a jakou radost našli". Neříkám, že účast na takových shromážděních nemá 
dobré výsledky. Může mít. Tvrdím pouze, že účastnící musí vědět co se s nimi děje a musí si 
uvědomovat, že dlouhodobá účast nemusí být v jejich zájmu. Před lety jsem vedl profesionální 
semináře, kde jsem lidi učil jak se stát hypnotizéry, trenéry a rádci. Měl jsem tam mnoho těch, 
kteří vedli tréninky a shromáždění, přišli a říkali, "Jsem tady protože vím že to co dělám 
funguje, ale nevím proč." Když zjistili co a jak, mnoho z nich toho nechalo, nebo se rozhodli 
to dělat jinak, nebo lépe. Mnoho z těchto trenérů se stalo osobními přáteli, a varovali nás 
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všechny, protože měli zkušenost s tím jakou moc má jediná osoby s mikrofonem a sálem 
plným lidí. Přidejte trošičku charisma a dosáhnete velkého počtu konvertitů. Smutná pravda je, 
že velké procento těch kdo se chtějí podělit o svoji moc, jsou - "praví věřící"! Kultovní 
shromáždění a tréninky potenciálu jsou ideálním prostředím, kde se dá získat zkušenost z 
první ruky o tom, co se odborně nazývané "Stokholmský syndrom". Je to situace, ve které 
začnou ti, kdo jsou zastrašováni, ovládáni nebo utiskováni, obdivovat, milovat, nebo dokonce 
být sexuálně přitahováni svými strážci a utiskovateli. 

Dovolte mi ale uvést varování: Pokud si myslíte, že můžete navštěvovat podobná shromáždění 
a nezapůsobí to na vás, pravděpodobně jste na omylu. Perfektní příklad je případ ženy, která 
přišla na Haiti do Guggenheimovy nadace studovat haitský kult Voodoo. Ve své zprávě 
uváděla, jak může hudba vyvolat nekontrolovatelné tělesné pohyby a změněné stavy vědomí. 
Ačkoliv dobře rozuměla procesům které to vyvolávají a myslela si že je nad věcí, když začala 
cítit, že se ji hudba začíná zmocňovat, pokoušela se proti tomu bojovat a odvrátit to. Hněv 
nebo odpor téměř vždy zajistí konverzi. O chvilku později už byla zcela posedlá hudbou a 
začala tančit v extázi okolo chatrče Voodoo. Mozková fáze byla vyvolána hudbou a vzrušením 
a ona se cítila jako znovuzrozená. Jediná šance jak se nenechat ovlivnit takovými setkáními, je 
být jako Buddha a nedovolit žádným, pozitivním ani negativním, emocím vystoupit na povrch. 
Takového odstupu je ale schopno pouze pár lidí. Než budeme pokračovat, vraťme se k šesti 
známkám konverze. Chci se zmínit o výcvikových táborech americké vlády a armády. 
Námořní jednotky hovoří o zlomení mužů než je "přestaví" na nové lidi - na námořníky! 
Tohle přesně dělají, stejně jako sekty které musí zlomit své lidi a přestavět je na šťastné 
prodavače květin u vás na rohu. Ve výcvikových táborech se používá každá z těch šesti 
technik. Vzhledem k potřebám vojska nechci soudit jestli je to dobře nebo špatně. FAKT 
ALE JE, že tito muži jsou podrobováni efektivnímu brainwashingu. Ti kdo se nepodrobí musí 
být vyloučeni, nebo musí strávit víc času ve výcviku. 

Decognition Process (de poznávací) 

Jakmile je provedena počáteční konverze, sekty, armádní služby a podobné skupiny nemůžou 
mít mezi členy netečnost. Členové musí přijímat rozkazy a dělat co se jim řekne, jinak jsou 
nebezpeční pro organizovanou kontrolu. Toho se běžně dosahuje třemi kroky decognition 
process. Prvním krokem je REDUKCE OSTRAŽITOSTI. Dozorci vyvolají špatnou funkci 
nervového systému, což způsobí obtížné rozlišování mezi fantazií a realitou. Toho se dá 
docílit několika způsoby. Jeden z nich je špatná strava. Bez Brownies a Koolaid. Cukr vysadí 
nervový systém. Jemnější je "SPIRITUÁLNÍ DIETA" kterou používá mnoho kultů. Jedí 
pouze zeleninu a ovoce. Bez obilnin, ořechů, semen, mléčných výrobků, ryb a masa, se jedinec 
stane duševně "vyprázdněným". NEDOSTATEK SPÁNKU je další způsob jak redukovat 
ostražitost, zvlášť pokud je kombinován s dlouhými hodinami práce, nebo fyzické činnosti. 
Stejné výsledku dává také nápor silných a neobvyklých zážitků. 

Krok dva je PROGRAMOVÝ ZMATEK: Jste duševně napadán, zatímco vaše ostražitost se 
zmenšuje jako v kroku jedna. Toho se dosáhne záplavou nových informací, přednášek, 
diskuzních skupin, setkání nebo osobních pohovorů, které obvykle spočívají v tom že dozorce 
bombarduje jedince otázkami. Během této fáze decognition často splývá realita a iluze a 
pravděpodobně bude přijata překroucená logika. 

Krok tři je ZASTAVENÍ MYSLI: Technika se používá aby došlo k "vyprázdnění" mysli. Jsou 
tři techniky změněných stavů vědomí, které nejprve vyvolají neklid tím, že dají mysli něco 
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jednoduchého, čím se může zabývat a zaměřit na to vědomí. Opakované použití přináší 
povznášející pocit a nakonec halucinace. Výsledkem je redukce myšlení a případně, pokud se 
používá dost dlouho, zastavení všech myšlenek a odstup od kohokoli a čehokoli kromě 
dozorcova řízení. Převzetí je kompletní. Je důležité si uvědomit, že členové a účastníci, kteří 
jsou vyzýváni k použití techniky "zastavení myšlení" jim říkají že z toho budou mít prospěch: 
stanou se "lepšími vojáky" nebo "najdou osvícení".Jsou tři základní metody zastavování 
myšlení. První je pochodování: dus, dus, dus. Údery doslova vyvolávají samohypnózu a tedy 
velkou vnímavost k sugescím. 

Druhá zastavovací technika je meditace. Strávíte-li hodinu za hodinou půl dne v meditaci, po 
několika týdnech je velká pravděpodobnost že se nevrátíte do plného beta vědomí. Budete 
zůstávat ve stavu alfa vědomí tak dlouho, jak budete meditovat. Neříkám, že je to špatně, 
pokud to děláte vy sami. Může to být velmi prospěšné. Ale je fakt, že to způsobuje 
vyprázdnění mysli. Pracoval jsem meditujícími na EEG a výsledky jsou přesvědčivé: čím více 
meditujete, tím prázdnější se stává vaše mysl, dokud se všechno myšlení nezastaví, zvlášť 
pokud to děláte často nebo kombinujete s decognition. Některé duchovní skupiny v tom vidí 
nirvánu -- což je kravina. Je to prostě předvídatelný fyziologický výsledek. a pokud nebe na 
zemi spočívá v nemyšlení a netečnosti, pak se ptám proč tu tedy jsme. 

Třetí technika zastavování je CHVALOZPĚV, a často chvalozpěv v meditaci. Do téhle 
kategorie se dá také zahrnout "mluvení jazyky". Všechny tři zastavovací techniky produkují 
změněný stav vědomí. Může to být velmi prospěšné, pokud jste to VY kdo kontroluje přísun 
instrukcí a celý proces. Já osobně provádím nejméně jednu samohypnózu denně a vím jak 
užitečné to pro mně je. Musíte ale vědět, že když používáte tyhle techniky k navození alfa 
stavu, jste daleko sugestibilnější. 

Praví věřící a masová hnutí 

Než uzavřeme tuhle kapitolu o konverzi, chci říct něco o lidech, kteří jsou pro to velmi 
přístupní (náchylní) a o masových hnutích. Jsem přesvědčen, že nejméně třetina populace je 
to, co Eric Hoffer nazývá "praví věřící". Jsou to účastníci a stoupenci... lidé kteří chtějí 
odevzdat svou moc. Hledají odpovědi, smysl a osvícení zvenku, mimo sebe. Hoffer, který 
napsal PRAVÝ VĚŘÍCÍ, klasické dílo o masových hnutích říká, "pravý věřící netouží po 
opoře nebo rozvoji sebe sama, ale touží se zbavit nepotřebného já. Nejsou stoupenci proto že 
by toužili po osobním rozvoji, ale proto že to může uspokojit jejich hněv na sebe samé!" 
Hoffer také říká že praví věřící "jsou věčně nedostateční a věčně nejistí"! Znám to z vlastní 
zkušenosti. V mých letech řídících tréninků jsem na to stále znovu narážel. Jediné co mohu 
udělat, je ukázat jim, že to co hledají je Pravé JÁ uvnitř. Říkám jim, že základ spirituality je 
zodpovědnost za sebe a seberealizace. Ale většina pravých věřících prostě řekne že nejsem 
dost duchovní a jdou hledat někoho kdo jim poskytne dogma a to po čem touží. Nikdy 
nepodceňujte možné nebezpečí z těchto lidí. Mohou se snadno stát fanatiky kteří budou 
ochotně pracovat a umírat pro své svaté důvody. Je to náhrada za jejich ztracenou sebedůvěru 
a nabízí jim to individuální naději. The Moral Majority (Morální většina) je tvořena pravými 
věřícími. Všechny kulty sestávají z pravých věřících. Najdete je v politice, kostelích, byznysu a 
skupinách bojovníků za cokoli. V těhle organizacích jsou fanatici. 

Masová hnutí mají obvykle charismatického vůdce. Stoupenci chtějí obrátit ostatní na svůj 
způsob života, nebo ho nařídit, je-li to nutné, zákony které vnutí ostatním jejich názor. 
Dokazují to aktivity Morální většiny. Znamená to donutit ostatní za pomoci zbraní a trestů, 



14/15 

což je na hranici zákonného nátlaku. Pro úspěch masového hnutí je zapotřebí obecná 
nenávist, nepřítel, nebo ďábel. Znovuzrození křesťané mají Satana, ale to ještě není dost, tak 
přidali záhadno, a v poslední době všechny kdo se staví proti spojování kostelů a politiky. V 
případě revolucí ďábla obvykle nahrazuje vládnoucí moc, nebo šlechta. Existují i masová hnutí 
bez ďábla, ale zřídka dojdou většího rozšíření. Praví věřící jsou duševně nevyrovnaní nebo 
nejistí lidé, nebo ti kdo jsou beznadějní, či bez přátel. Lidé nehledají spříznění když milují, ale 
pokud nenávidí tak ano. A ti kdo touží po novém životě a novém řádu cítí, že staré zvyky musí 
být zlikvidovány, než vybudují nový řád. 

Pokračování příště 
 
 

Zdravím Vás milí 
 

nabízím vám možnost pozvat do vašeho sboru sestru Annu Kulhánkovou, která se 
jako misijní dobrovolník za naši jednotu zúčastnila devítiměsíčního 
misijního pobytu v Jižní Africe. Tento projekt byl zajišťován a koordinován 
Evropskou Baptistickou Misií. 
Sestra Anna Kulhánková má připravenou prezentaci svého pobytu v JAR, se 
kterou v červnu navštívila téměř všechny moravské sbory BJB. Součástí její 
prezentace je i promítání fotografií, které má na CD, ve formě power point. 
Proto sbory, které ji pozvou prosím, aby si zajistili počítač a projektor na 
promítání. Po dohodě s Milanem Svobodou, který byl zástupcem naší jednoty 
pro EBM, jsme se dohodli, že každý zapojený sbor vyzveme, aby v rámci 
prezentace vykonal sbírku. Z jejího výtěžku se bude hradit cestovné pro 
sestru Annu a případný přebytek se převede na účet misijního odboru. Doklad 
o sbírce dejte s. Anně a vyúčtování udělá sestra účetní v Praze. 
Vzhledem k tomu, že sestra Anna nastupuje do civilního zaměstnání, bude 
možné její návštěvy sborů plánovat pouze na víkendy a to od 1.září až do 
poloviny prosince. V případě vašeho zájmu kontaktujte přímo sestru Annu 
Kulhánkovou a to buď na tel. 728 01 38 12 nebo email reachel@centrum.cz. 
Pavel Novosad, zástupce naší jednoty pro EBM. 
zdravím Vás z Brniště. Promiňte, že reaguji později na dopis ohledně mé prezentace misijního 
pobytu v JAR. Přicházím s datem 12. listopadu 06 s tím, kdyby Vám nevyhovoval, můžeme 
dál hledat. Děkuji. Přeji Vám hodně božího požehnání.    Anna Kulhánková 
 
 
 
 

 
 
9.7.- 19. srpna  tábory o.s.Slovo života     Č.Hora 
 

29.7.-5. srpna  Letní chebský english tábor          Jiřetín pod Buk. 
 

6. srpna   Spirituál Kvintet      Cheb 
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5.-9. srpna   Follow up program     Cheb 
 

7.-12. srpna  TCM – Dějiny křesťanského učení  Praha 
 

18.-20. srpna  Moto evangelizace     Brno 
 

20.-26. srpna  Letní tábor VIRUS      Malenovice 
 

26. 8. – 2. září  Dětský tábor KS Pohoda - Vinohrady  Nový Řadov  
 

4.-9. září   TCM – Kázání a vyučování z NZ   Praha 
 

8. září   SARKÖZI Katka     Cheb   
 

9. září    konference BJB pracovníků s romy  Kroměříž 
 

11.-21. září   TCM – Misie v NZ – Ježíš a 12 učedníků Rakousko 
 

16.-17. září   Dny Petra Chelčického    Č.Budějovice 
 

24. září   závěrečná Bohoslužba krajinné výstavy  Cheb 
 

1. října   díkůvzdání       Pačín 
 

2. října   koncert Rodriga RODRIGUEZE  (19.00) Cheb 
 

7.-8. října   Konference výchovného odboru   Brniště 
 

14. říjen   VOX 006 festival křesťanských kapel  Praha 
 

21. října   Dorkas – 15. výročí založení školy  Olomouc 
 

4. listopadu  Rada zástupců sborů BJB    Vysoké Mýto 
 

12. listopadu  misie v JAR – sestra Kulhánková   Cheb 
 

prosinec   70.výročí úmrtí Kristiny ROYOVEJ  Stará Turá  
 

NA VŠECHNY AKCE SRDEČNĚ ZVEME 
 
 

Sbor Bratrské jednoty baptistů, Libušina 4, 350 02 CHEB 
Tel.: 354 431 692 – kancelář sboru 

www.cheb.baptistcz.org , cheb@baptistcz.org  
Určeno pro vnitřní potřebu.  


